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ACTA DE LA JUNTA GENERAL ORDINÀRIA DE LA DEMARCACIÓ DE TARRAGONA DEL COL·LEGI 
D’ARQUITECTES DE CATALUNYA CELEBRADA EL DIA 12 D’ABRIL DE 2018 

 

TOUS GOMÀ-CAMPS, JOAN 

ZAGUIRRE FERNÁNDEZ, JUAN MANUEL 

ALMIRALL FERRERONS, MARIA 

ROMERA CID, JORDI 

 

AMORÓS MAS, CÈLIA 

ANGLÈS PASCUAL, JOSEP 

BASTÚS GUINOVART, ANNA 

BLANCH COSTA, JOSEP LLUÍS 

BULTÓ BARTOLÍ, ANTON 

CAMA TORRELL, ALEIX 

CAMACHO AMAT, ELOI 

DAUNIS PEXTON, GEMMA 

DE ARÓSTEGUI RODRÍGUEZ, JOSEP LLUÍS 

DOMINGO RODRÍGUEZ, MIQUEL 

DRAAIJER, PAUL 

ESLAVA ARTIOL, XAVIER 

FERRER HERNANDEZ, ANDRÉS RICARDO 

FRANQUÈS ALSINA, ALBERT 

GUILLEMAT OLIVE, RAFAEL 

JANSÀ OLIVÉ, PAU 

LABORDA, CARLOS ALBERTO 

LLAURADÓ MARCH, ORIOL 

MARTÍ BALCELLS, JORDI 

MARTÍ SEDÓ, JOSEP 

NAVARRO ROMERO, CÈLIA 

PAMIES MARTORELL, ANTON 

PASCUAL SERRA, MARIA 

PEREZ GARCIA, JUAN MANUEL 

SOTA ORTIZ, MARTA IGONE 

TIÑENA RAMOS, ARNAU 

 

A la ciutat de Tarragona, a les 7 del vespre del dia 12 
d’abril de 2018, a la sala d’actes de la seu del COAC a 
Tarragona, es constitueix en segona convocatòria la 
Junta General Ordinària de la Demarcació, 
prèviament convocada. 

 

Joan Tous Gomà-Camps, president de la Demarcació, 
presideix la sessió, Juan Manuel Zaguirre Fernández 
hi actua en la seva condició de secretari, Maria 
Almirall Ferrerons com a tresorera i Jordi J. Romera 
Cid com a vocal. Assisteixen a la Junta Directiva en 
aquest acte Agustí Rehues, Isabel Baixeras i Pilar 
Aroca. 

 

 

 

 

 

 

 

Quan passen 5 minuts de la 7 del vespre, el secretari obre la sessió tot i agraint l’assistència als 
presents.  

En compliment de la legislació sobre protecció de dades de caràcter personal, el secretari informa 
que la Junta General s’enregistra per mitjans audiovisuals, estant el vídeo disponible a l'arxiu. La 
finalitat d’aquest enregistrament i llibertat d’accés al mateix és tant donar la màxima difusió i 
transparència a l’acte que celebrem, com garantir que l’acta de la sessió i els actes d’execució del que 
avui s’acordi siguin conformes a la voluntat expressada per la Junta General. L’enregistrament és 
custodiat pel COAC i el podrà emprar en publicacions pròpies relacionades amb l’activitat 
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professional, llevat que algun dels assistents indiqui que no ho autoritza respecte a la seva persona. 
Ningú manifesta la seva oposició a l’enregistrament. 

Abans d'entrar a l'ordre del dia, el secretari pregunta que si algú té algun vot delegat. No n’hi ha cap. 

 

Punt 1r - Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la Junta General Ordinària de la Demarcació 

celebrada el dia 22 de novembre de 2017. 

El secretari demana si algun assistent vol fer algun comentari a l’esborrany de l’acta que ha estat 
prèviament enviat als col·legiats. Cap dels assistents en fa ús. Es sotmet a votació l’acta de la sessió 
anterior i queda aprovada per unanimitat. 

 

Punt 2n i 3r - Informe de la Junta Directiva; Lectura i aprovació, si escau, de la Memòria de l’any 

passat. 

El president pren la paraula exposant que l’informe de la Junta Directiva es farà seguint l’ordre del 
dia però abans vol agrair als presents la seva assistència i com avui és l’última sessió de la Junta 
General convocada per aquesta Junta Directiva, en nom de la mateixa, vol agrair la confiança dels 
col·legiats en aquests últims 4 anys.  

Recorda els col·legiats que el proper 10 de maig es celebraran les eleccions i els informa que a la 
Demarcació de Tarragona només es presentarà una candidatura, que està formada pels membres de 
l’actual Junta Directiva. Així doncs, aprofita per proposar que al final de la sessió, fora de l’ordre del 
dia, els presents participin del debat o col·loqui per a fer aportacions de cara a la futura gestió del 
Col·legi. 

A continuació, el secretari pren la paraula per explicar breument la Memòria ja enviada prèviament 
per correu electrònic als col·legiats. De Secretaria destaca que el nombre de col·legiats inscrits a la 
Demarcació, comptant les societats, és de 587. A l’estiu, hi va haver una important promoció 
d’arquitectes de l’Escola d'Arquitectura de la Universitat Rovira i Virgili, i conseqüentment es 
produeixen noves col·legiacions cada setmana. El personal de la Demarcació és el mateix, amb més 
volum de treball. 

Pel que fa a l'evolució del visat, el vocal Jordi Romera explica que el nombre de visats segueix 
incrementant de manera molt lenta, però constant. Considera interessant destacar l'augment de 
consultes ateses, tant presencials com telefòniques, pel servei d’assessorament tècnic (SAT). Aquest 
augment de consultes amb el mateix personal indica la consolidació de la confiança en el servei, però 
suposa més temps per visar els expedients. Aquest retràs en visats és el motiu pel qual alguns 
expedients petits s’han enviat a visar a la Demarcació de Barcelona. L’objectiu principal del servei de 
visats és i serà, reduir el temps en visar. En referència als 39 concursos convocats per les 
administracions públiques en el nostre àmbit territorial, cap s'ha gestionat des de la Demarcació. En 
formació, cal destacar l'excel·lent resultat de l'aula de formació i la renovació del conveni amb la 
Diputació de Tarragona el qual ens permet fer més formació al mínim preu.  

El secretari reprèn la paraula per explicar, de la Memòria, l’apartat de la promoció de l’arquitectura. 
Per gestionar millor l’arxiu històric i la catalogació dels fons que tenim, el secretari informa que s'està 
estudiant la possibilitat de fer una beca de doctorat amb la col·laboració de l'URV. Fins ara els becaris 
d'estiu han inventariat i catalogat els fons, però, amb una mica més d'inversió, la Demarcació 
obtindria un fons més especialitzat que podria convertir la tesi doctoral en una publicació. 

El secretari insisteix en la necessitat de disposar de l'escàner de gran format i d’un espai adaptat per 
a l’organització de l’arxiu i la biblioteca. La compra de llibres i revistes per als col·legiats i estudiants, 
suposarà que en 4 o 5 anys, la biblioteca, segona en importància del Col·legi d’Arquitectes, es 
quedarà sense espai. En referència a l'acció cultural, demana als assistents alguna recomanació o 
suggeriment per a convidar arquitectes a les conferències de cada dijous i pel Cicle InTesis. 
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El proper 19 d'abril es celebrarà un acte molt important a la Demarcació, els 20 anys de Biennals amb 
el premi extraordinari Alejandro de la Sota. La votació popular es pot fer per Internet i/o 
presencialment a la Demarcació, amb el dipòsit del vot en urna custodiada a Secretaria, fins al 18 
d'abril. L'exposició d'aquesta Vintiennal d'Arquitectura serà itinerant. 

El president passa a exposar altres temes relacionats amb la gestió patrimonial. Primer, tal i com ha 
comentat Jordi Romera, aquest any disposem de la nova aula de formació a la segona planta. Segon, 
s’ha aprovat des d’Òrgans Centrals la tercera fase de les obres de restauració de la façana interior 
sud-oest i la façana del carrer de Santa Tecla. Tercer, s’ha adequat l’espai anomenat Lapidari, 
antigament ocupat per la cooperativa Jordi Capell, al llogater Associació Santa Teca, dedicat, entre 
d’altres, a posar en valor l’agricultura tradicional i ecològica amb productes biològics. El president 
destaca que l’objectiu principal és obrir el Col·legi a la ciutadania. 

En referència a l’acció institucional, el president informa que el Col·legi d’Arquitectes actualment 
manté la representació en diferents Comissions i Consells Assessors. També destaca el conveni de 
col·laboració signat amb la Fundació Privada Mutua Catalana per a la publicació de la Guia 
d’Arquitectura del S.XX de Tarragona, i l’organització de les II Converses al Camp de Tarragona.  

Altres actes celebrats al 2017 han estat la Festa Patronal a la Seu del COAC a Reus sense cap cost per 
als col·legiats; l’acte commemoratiu del 25è aniversari de l’edifici, Seu del COAC a Tarragona amb la 
presencia de Rafael Moneo; la presentació a la nostra sala d’actes del nou número de la revista Fet a 
TGN, per tal d’obrir el Col·legi a altres institucions; i la jornada Jujoliana celebrada amb la 
col·laboració del Gremi de Pagesos. En comunicació, destacar les 76 aparicions en premsa sobre 
activitats col·legials. 

El president aprofita per animar els col·legiats a participar en la convocatòria de la Borsa de Jurats. 
Les administracions demanen que designem arquitectes per a ser membres de jurats (com a mínim 
formats per un terç dels membres anomenats pel Col·legi d’Arquitectes). Segons la Llei de 
l’Arquitectura, la participació com a membre d’un jurat és retribuïda.  

Pel que fa a la nova borsa de treball, s’ha de destacar que fomenta més la contractació laboral i la 
recerca de treballs més puntuals. 

Pren la paraula el secretari per recordar que, per a les eleccions del 10 de maig, serà imprescindible 
tenir actualitzat el telèfon mòbil i el correu electrònic a la secretaria virtual, doncs les votacions seran 
per primera vegada 100% telemàtiques. El president comenta que, per qui no hagi actualitzat les 
dades, hi haurà la possibilitat de votar mitjançant unes credencials que s’entregaran personalment a 
la Secretaria de la Demarcació. 

Finalment, el secretari pregunta si hi ha algun comentari a fer en relació amb la Memòria. No havent-
n’hi cap, la memòria de l’exercici 2017 es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 

 

Punt 4t–Lectura i aprovació, si escau, del compte d’explotació i de la liquidació del pressupost del 

2017. 

La tresorera informa del balanç i liquidació del pressupost de l’exercici 2017. 

Tot i que la liquidació ha estat prèviament enviada als col·legiats, considera interessant fer algun 
comentari al respecte.  

El primer gràfic projectat mostra l’evolució de la liquidació del pressupost dels últims 10 anys. Al 
2017 tant els ingressos com les depeses han estat lleugerament inferiors als que van ser 
pressupostats. Tot i així, el resultat és positiu en 11.044€. 

El segon quadre mostra la distribució dels ingressos. Dels 518.410€ ingressats al 2017, els ingressos 
de visat representen un 48%, les quotes col·legials un 18% i altres ingressos un 34%. 
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A continuació la tresorera mostra un tercer quadre on explica detalladament els 126.902€ de 
despeses extraordinàries i d’inversió. Pel que fa a les inversions, el cost per a la Demarcació de 
Tarragona ha estat de 1.774€ corresponents a la renovació de l’equipament del restaurant Barhaus, i 
de 94.054€ a Òrgans Centrals corresponents a la rehabilitació de la façana, el pati d’entrada i el jardí. 
El cost total d’inversions és de 95.828€. 

Pel que fa a les despeses, 23.589€ corresponen a l’aula de formació, a l’adequació de l’espai del 
Lapidari, a la Seu de Reus i a les reparacions més significatives de la Demarcació. Les despeses 
d’Òrgans Centrals pertanyen a l’Arxiu Històric per import de 7.484€. El cost total de despeses 
extraordinàries és de 31.074€. 

El següent quadre mostra el balanç d’ingressos i depeses. La tresorera detalla l’estalvi de 15.122€ en 
despeses, corresponents bàsicament en consums d’explotació i despeses socials. Els ingressos han 
estat lleugerament inferiors al pressupostats amb una desviació de 4.078€. El resultat del balanç és 
positiu en 11.044€.  

L’últim quadre projectat mostra la comparativa entre els ingressos i les depeses pressupostades amb 
les dades reals de tancament de l’exercici 2017. Les diferencies més significatives són, a l’àrea de 
representació dels arquitectes l’ingrés de 6.000€ corresponents a la Festa Patronal, a l’àrea de suport 
i serveis professionals la disminució en ingressos de visat i els concursos no convocats. A l’àrea de 
formació destacar l’augment dels ingressos i l’estalvi en emprenedoria. A l’àrea de promoció de 
l’arquitectura es van preveure més ingressos i depeses dels que realment s’han realitzat, doncs la 
Guia de l’Arquitectura de Tarragona es publicarà el 2018 i l’Ajuntament de Tarragona no hi ha fet cap 
patrocini. A l’àrea estructural, les depeses en manteniment han augmentat com a conseqüència de 
les despeses extraordinàries anteriorment explicades.  

La tresorera demana si algú té algun comentari a fer o vol algun aclariment.  

Anton Pàmies pregunta des d’on es gestionen les amortitzacions, i la tresorera li contesta que des 
d’Òrgans Centrals. 

No havent-hi més intervencions, el secretari sotmet a votació la liquidació del pressupost de l’any 
2017, que resulta aprovat per unanimitat. 

 

Punt 5è–Torn obert de paraules. 

Anton Pàmies considera que, tot i les dificultats previstes per l’ampliació de llibres i revistes per a la 
biblioteca, no s’hauria de deixar de comprar-los, i pregunta com es podria gestionar l’espai, tant de la 
biblioteca com de l’arxiu. El secretari li respon que en cap cas es renunciarà a la compra de llibres, i a 
més a més, és una inversió d’Òrgans Centrals. Aquesta necessitat d’espai hi serà dintre de 4 ó 5 anys, 
i primerament es plantejarà un espai alternatiu per als llibres de consulta no tan freqüents. Els 
exemplars duplicats ja s’envien a la biblioteca de la Universitat Rovira i Virgili. 

El president comenta que el Col·legi té un problema d’espai i que, en un futur, possiblement s’haurà 
de llogar algun magatzem, però de moment no és necessari. 

I sense altres punts que tractar, el secretari tanca la sessió a les vuit del vespre. 

 

 EL SECRETARI VP EL PRESIDENT 


